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Activitatea Comitetului
Regional din Cluj în anul 1924

La adunarea generală a Comi
tetului Regional din Cluj, tinută 
ieri, dl. prof. dr. Coriolan Tătaru. 
președintele Comitetului Regional, 
a făcut următorul expozeu edificator 
asupra activității regiunei sportive 
Cluj în anul 1924.

Onorată Adunare Generală!
Cu vie plăcere salut cu această ocazie de

legatii Societăților sportive din regiunea Clu
jului. Ne-am adunat azi Domnilor pe de o 
parte, ca să Vă dăm socoată despre activi
tatea noastră, ca să vă punem la aprecierea 
D-voastră bilanțul nostru sportiv, pe de altă 
parte pentru a soluționa cu D-voastră îm
preună Ó serie de chestiuni vitale ale vieiei 
noastre sportive.

Azi D-lor, când în toate țările apusene 
în viata sportivă se duce o luptă crâncenă, 
când o serie de curente materialiste tulbură 
mentalitatea amatoristă a sportsrnanilor, când 
curentele profesionaliste încearcă să distrugă 
toată opera sportivă clădită cu multă trudă,. 
când aceste curente încep să se manifeste 
și la noi, deși sub o formă mai discretă, nu 
putem să stăm indiferenti, fără avem datoria 
să luptăm din răsputeri, pentru a salva de 
distrugere opera noastră abia acum pusă pe 
temelii mai solide. Profesionalismul sub ori 
ce formă la noi este rău venit. Concepția 
noastră încă idealistă să înstrăinează de 
concepția profesionalismului, dacă își arată 
capul pe alocuri aceasta se face inconștient. 
Dar și acest inconștient este condamnabil 
și de combătut. Organizațiile noastre spor
tive sunt încă prea tinere și creatiunile^ sunt 
prea puține, ca să ne putem gândi fără a 
distruge totul la acte de profesionalism.

Educația fizică a masselor prin care se 
prepară elementele utile sportului la noi 
sufere mult, mai mult ca ori unde, ba putem 
zice că este inexistentă. Inițiativa luată de 
Oficiul National de educație fizică nu a 
putut da încă rezultate palpabile. Indiferenta 
guvernatorilor și mijloacele bugetare foarte 
restrânse fac ca în această chestiune sa 
ducem lipsuri mari. Nu avem elemente pre
gătite pentru această chestiune, hpsindu-ne 
prin urmare succrescenta educată pentru sport. 
Atunci D-lor asupra noastră cade sarcina 
ca prin o politică sportivă sănatoasa sa 
umplem acest gol regretabil.

Regretabil Societățile noastre in majoritate 
sunt străine de aceste idei că ăuzitoare 
sportului. Puține sunt Societățile, can sun 
infiltrate de ideea, că sportul numa atunci 
va înflori dacă el va fi comun masselor man, 
puține sunt acele Societăți cari j
aceste idei capitale au mscns in programul 
lor punctul important: educația spoM 
creșterea unei generalii g
fenomenul ca cele mai multe 3o__ 

cietăti pentru asigurarea unui aport sportiv 
nu recurg la calea cea adevărată și anume 
la creșterea elementelor în sânul Societății 
fără caută elemente înafară de Societate, 
ba chiar importă aceste elemente. In modul 
acesta viata noastră sportivă tinde cu pași 
repezi către profisionalism, iar Societățile/ 
întâmpină în desvoltarea lor anumite piedeci, 
cari fac, că o Societate, care la un moment 
dat obține rezultate excelente prin puterile 
importate, să decadă la celălalt extrem când 
jucătorii o părăsesc. Exemple sunt destule.

Este de sine înțeles, c,ă în această at
mosferă păcătoasă în sânul Societăților va 
domina un spirit curios, materialist, aventu
rier după rezultate momentane, trecătoare. 
Valoarea unei Societăți sportive, după părerea 
mea, nu se judecă după echipa, care o pune 
pe arenă, pentrucă sunt Societăți, cari nu 
pot prezenta afară de cei 11 și câteva re
zerve. nimic.

Ce dă valoare unu 
societăți sportive?

Valoarea adevărată a unei Socie
tăți sportive se judecă după valoarea mem
brilor care o constitue, după munca 
depusă în viata sportivă, muncă care va fi 
multilaterală, după creatiunile noui, care le 
dă sportului. Pentru mine este mai valoroasă 
o societate, care muncește cu sistem, care 
lucrează după principii bine stabilite, care 
prezintă poatr> pe arenă mai puțin, însă mai 
mult prin educația massei ce-o stăpâneș e. 
Este foarte rațional că în sânul Societăților 
ad hoc cu jucători străini de spiritul și con
cepția tării noastre, cu idei și creștere străină, 
va domina o anarchie, că tîn sânul acestei 
Societăți va dispare disciplina. In aceste 
Societăți jucătorul va fi totul, conducător, 
poruncitor și executor, el se va impune ca 
un dictator și va presta ceva numai acolo 
unde o pretind interesele lui. Acești jucători 
ținuți numai prin avantajă materiale ne vor 
infecta tineretul doritor de sport, care re
pede se infectează cu ideile materialiste.

Prosperitatea Societăților este strâns 
legată de adevărata educație sportivă a tine
rilor membri, numai pe aceștia se poate baza 
viitorul. Sportul nu pretinde dela fiecare 
Societate, prestatiuhi și rezultate superioare, 
aceste vor încorona numai munca acelor 
Societăți, cari într’adevăr fac operă sportivă. 

... Se impune pentru viitor o atenție mai 
mare pentru educația tineretului. Societățile 
trebue să înțeleagă că existenta lor este 
asigurată numai prin elementele crescute de 
ele, elemente cari fac o parte din organis
mul Societății, cari simțesc pulzatia adevă
rată a Societății, cari au dragoste pentru So
cietatea lor și cari doresc înflorirea și mă
rirea lor.

Comitetul nostru pc viitor își va da

toată silință să îndrume într’o direcție bună 
opera sportivă a Societăților. Prin angajarea 
unui antrenor vom contribui la o îndrumare 
sănătoasă a tineretului. Prin aducerea echi
pelor străine vom da ocaziune jucătorilor 
noștri să profite din acest contact, prin or
ganizarea de concursuri atletice, prin adu? 
cerea atletifor străini și prin trimiterea atle
tilor noștri în străinătate vom da ocaziune 
«lletilor noștri să-și măsoare puterile și să 
câștige dibăcia necesară pentru prestatiuni 
mai mari. Vom ajuta pe viitor Societățile 
cari duc lipsuri de echipament pentru 
formarea echipelor și vom începe o propa
gandă întinsă prin presă și prin serbări spor
tive pentru popularizarea sportului. Dacă 
până acum Comitetul nostru n’a putut face 
mult în această direcție se datorește faptului, 
că mijloacele materiale ale Comitetului au fost 
foarte restrânse.

Muncă comună, pentru 
scopuri comune.

In modul acesta, colaborând strâns cu 
Societățile, ne vom forma un ideal comun 
pentru care vom munci și lupta. Având idealul 
comun, vor dispare din sânul Societăților 
animozitățile regretabile, cari foarte des au 
dat ocaziune la incidente regretabile pe 
arenă, Ia manifestatiuni pufin civice. Prin 
idealul noastru comun și prin munca noastră 
comună vom trezi indiferenta publicului, care 
în ultimul timp, tocmai în urma acestor inci
dente, s’a înstrăinat sufletește de mișcările 
noastre sportive, ori publicul formând *un 
element prețios pentru noi trebue ocrotit, 
publicului trebue dat numai rodul muncii 
noastre, armonioasă și frățească.

Prin o colaborare armonioasă, came- 
raderească se va realiza aprecierea reciprocă 
și respectul pentru autorități. Ori ce organi
zație se bazează pe anumite principii de 
ordine și disciplină, de cunoaștere a îndatori
rilor, respectul pentru autoritățile superioare 
diriguitoare atât înafară cât și in sânul Socie
tății. Această disciplină ierarchică, în viata 
sportivă a dispărut de tot, dând naștere la 
anarchie. Avem ocazia să asistăm la o 
serie de acte de nerespectare a disciplinei 
și autorităților sportive, fapt care aruncă o 
umbră asupra jucătorilor și asupra întregei 
conduceri sportive. Sunt la ordinea zilei 
acte de violentă, lipsite de ori ce simț de 
cameraderie. cari se petrec pe arene în ochii 
publicului. Ce e mai trist, că nu sunt străini de 
aceste acte nici conducătorii Societăților, cari 
prin pasivitatea lor regretabilă sunt complici 
acestor infractori. Aceste fapte, pe câț 
de dureroase, cred, sunt to! atât de con
damnabile. Măsurile de îndreptare se vor 
lua de cătră autoritățile sportive, este însă 
absolut necesar de măsuri, luate însuși de 
cătră Societate, care este responsabilă mora-
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licește pentru disciplina jucătorilor săi. Dis
ciplina între membrii Societății, fiind factorul 
primordial și esențial, cere o acțiune corectă, 
trebue restabilită și pusă în fruntea mișcării 
noastre sportive. Această disciplină .se im
pune și Societăților ca persoane morale 
fată de autoritățile sportive. Durere, domnilor, 
în privința aceasta se observă din partea 
Societăților un desinteres general. Societă
țile sportive îndeosebi cele din provincie nu 
respectă ordinatiunile noastre, nu răspund 
la timp chemărilor noastre cauzându-ne în 
modul acesta p serie de încurcături adminis
trative. Declar categorie că Societățile trebue 
să fie în conoștintă de cauză, că există 
asupra lor o autoritate chiar constituită de 
ele, că ordinele acestei autorități sunt sfinte 
și că ele trebue executate, trebue șă cunoască 
Societățile, că au anumite îndatoriri morale 
și materiale fată de Comitet. Aceste îndato
riri impun anumite obligațiuni, cari dacă cu 
voie bună nu, ele vor fi impuse cu forța. 
Va ff datoria d-voastră ca să comsimtiti la 
anumite măsuri disciplinare pentru restabili 
rea ordinei și disciplinei și pentru curmarea 
anarchiei.

Domnilor,
Anul acesta a fost plin de evenimenta 

sportive. In anul acesta a avut loc Olimpiadă 
la Paris. Noi, durere, fată de acest eveniment 
mare, am rămas aproape indiferenti și aceasta 
nu din vina noastră. Comitetul nostru și-a 
dat toată silința, pentru a salva ceea ce se 
putea. Comitetul nostru a organizat trialuri 
pentru selecționarea echipei Olimpice de fo
otball. Subcomisia de atletică, împreună cu 
D-l Președinte Dr. Corcan și D-l Dr. Somody 
a organizat antrenamentul alteților. Nepartici- 
parea ultimilor se datorește lipsei de fonduri, 
munca devotată organizată de domnii Corcan 
Somody a avut ca efect recordurile noui rea
lizate de atletii noștri, încât îmi fac numai o 
datorie plăcută aducându-le pe această cale 
prinosul meu de recunoștință. Echipa de fo
otball a fost mai norocoasă, însă participa
rea ei a fost cu mai pufin rezultat satisfăcă
tor. Ea a dat anză la o serie de diferende 
sportive, care s’au desfășurat în jurul persoa- 

. nei fostului căpitan național DL Suciu. Tre
bue să declarăm din acest loc, că Comi
tetul nostru atunci, când a protestat contra 
procedurei neregulamentare a D-lui Căpitan 
Suciu, a făcut-o numai din dragoste pentru 
sport, și că Comitetul și persoanele cari au 
dus această luptă n’au fost influențate de cu
rente străine, decât acela al interesului sportu
lui românesc. Chestia Olimpiadei ne servește 
ca învățătură, că fără o organizare preala
bilă bine chibzuită nu este posjbilă o presta- 
fiune sportivă.

Dacă, pentru viitor dorim o participare, 
atunci organizarea acestei participări cade în 
sarcina noastră a Comitetelor și a Societă
ților. Noi, arii luat măsurile deja de pe acum, 
ca această participare să fie asigurată, du
rere însă ne-am izbit și la punctul acesta de 
anumite Societăți, cari nu vor să execute 
ordinele.

In reiatii internaționale Regiunea noastră 
a avut ocazie să-și măsoare puterile cu Ger
mania medie; rezultatele obținute sunt încura
jatoare. Sperăm că aceste reiatii amicale vor 
fi isvorul unei serii de întâlniri folositoare 
sportului nostru.

Relațiile noastre au fost întotdeauna a- 
micale și cu celelalte regiuni, pentru cari am 
păstrat întotdeauna sentimente de camara
derie și prietenie, dacă ici colo s’au ivit pe 
orizontul prieteniei mici nori întunecați, ei au 
fost bineveniti câteodată, ca să se cristalizeze 
anumite puncte de vedere.

Mulfumită sprijinitorilor sportului
Centrul a apreciat întotdeauna munca 

noastră. Membrii noștri au fost delegati în re- 
petite rânduri în diferite Comisiuni importante, 
iar Altefa Sa Regală a dat dovadă în mai 

multe rânduri prin venirea Sa la noi de dra
gostea și grija ce ne-o poartă. . . ’

Autoritățile locale și Centrale ne-au dat 
sprijinul de câte ori l’am solicitat. Sunt da
tor, și o fac cu plăcere, să aduc mulțumiri, pe 
această cale D-lui Prefect Mureșanu, Pri
marului Dr. Utalea și Consilierilor Gărpini- 
șan și Moga, cari pe lângă sprijinul moral 
ne-au asigurat și un sprijin material însemnat. 
Asemenea aduc mulțumiri Institutiunilor lo
cale, cari ne-au stat întotdeauna în ajutor. 
Și presa locală și-a luat partea în opera 
sportivă fiind sprijinitoare aprigă în lupta 
noastră, pentru care aduc presei locale pe 
calea aceasta mulțumiri.

Viata sportivă în regiunea noastră a 
fost una dintre cele mai intensive. S’a în
ființat în anul acesta Societatea Sportivă R. 
M. S. ; meritele înfiintărei acestei Societăți 
sunt ale agilulüi sportsman Ing. Georgescu, 
căruia îi aduc felicitările Comitetului. Fabrica 
de sârmă din Ghiriș, fiind convinsă de ne
cesitatea sportului, a înființat Soc: „Industria 
Sârmei” punând pe teren o echipă de o 
forță reprezentabilă. S’a mai înființat Socie
tatea Sportivă a Măcelarilor din Cluj și este 
pe cale de înființare Societatea Fabricei 
Renner. Ca un mare eveniment sportiv se 
poate aminti înființarea arenei noui C. F. R. 
Dl. Director Dragoș, cu o dragoste nemai
pomenită pentru. educația sportivă a munci
torilor, a clădit o arenă, care este una din
tre cele mai frumoase și mai încăpătoare 
din tară. Recunoștință și laudă acestui luptă
tor devotat.

Durere, avem și societăți dispărute, așa 
Politia, care în anul acesta s’a desființai. A- 
semenea și-au încetat activitatea Un io și Mun
citorii din Dej, cari fuzionând au înfiinfat noua 
Societate „Clubul Sportiv Dej”. I-mi fac nu
mai o datorie plăcută aducând mulțumiri 
D-lui Căpitan Hossu, a cărui operă este noua 
Societate. • •

In privinfa infiinfárei Societătiior avem 
mult de făcut. (Sunt orașe mari cum este 
Bistrița. Huedinul, Becleanul, unde sportul 
încă nu este organizat. Avem toată nădejdea 
că prin propaganda noastră, sportivă con
dusă prin organul nostru oficios „Sport” 
vom realiza ceace ne lipsește. Aduc în locul 
aceasta mulțumiri dlui dr. Erős, Nagy și 
d-lui Buzea pentru munca obositoare și de
votată ce au depus-o pentru organizarea pro
pagandei sportive. Organul nostru oficial re
dactat în limba română și maghiară a fost 
un factor important de educație și propa
gandă sportivă, el a servit interesele noastre 
în-modul cel mai perfect și lăudabil. In ce 
privește activitatea subcomisiunilor în anul 
curent, după cum vefi vedea din darea de 
seamă, a fost satisfăcătoare. Mici goluri însă 
s’au simfit întotdeaunea acestea se datoresc, 
nu lipsei de activitate a subcomisiunilor și 
mai mult împrejurărilor neprielnice. Putem 
să amintim cu satisfacfie munca depusă de 
subcomisiunea de football și de atletică, 
apoi de. subcomisia sporturilor de iarnă, 
care a organizat- cu atâta pricepere pati- 
nuar, în partea aceasta s’a distins prin 
conducere pricepută d-l căp. Giurgiuți. Nu 
fără sfială aduc mulțumiri pe calea aceasta 
dlui director Barbul. care prin stăruință și 
muncă neobosită a asigurat Comitetului un 
teren de 15 hectare pentru înființarea unui 
poligon dé tir. D-l Barbul și-a dat toată pri
ceperea și neobosit a muncit pentru organi
zarea tirului. Fiind asigurat prin diferite 
surse și un aport material însemnat, suntem 

că subcomisiile pe viitor vor deconvinși 
pune o 
acesta, 
muncim 
cută și

muncă 
Dorinfa 
așa, ca 
sportul

noștri și alteiii 
noastră unde li

și mai intensivă decât în 
mea ar fi, ca cu tofii să 

să fie toată lumea satisfă- 
să propășească. Jucătorii 
noștri ne-au fost mândria 
s’a dat ocazitme se nă re

prezinte au făcut-o cu cinste, pentru care 
aduc laude și recunoștință Comitetului.

In timpul anului, Comitetul a pierdut prin 
demisia dlui dr. Mitter un element foarte va
loros. Dnul Mitter, persoană neobosită și 
plină de zel, merită recunoștința tuturor. Sun
tem convinși că numele lui va servi ca 
pildă, cum trebue să se muncească desinte- 
resat. Suntem absolut convinși că dsa va re
intra din nou în activitatea sportivă, pentru 
că calitățile d-sale îl destinează la opera 
sportivă.

îmi fac o pioasă datorie fată de mult 
regretatul nostru camerad lacobi, care ne-a 
părăsit pentru vecie. lacobi a fost exemplul 
sportmanului amator până la oase, cu carac
ter, de bunătate și cameraderie extremă. 
Pierderea lui se va simți mult în viata noa
stră sportivă. Noi vom păstra memoria lui 
cu acea dragoste cu care l-am apreciat în 
viată. Să-i fie memoria binecuvântată.

înainte de încheiere să-mi permite-ti d-lor 
să mulțumesc membrilor Comitetului pentru 
munca Er devotată §cu care mi-au dat un 
sprijin foarte prețios în conducerea vieții 
sportive și Vă mulțumesc d-voastră pentru 
viul interes ce-1 arătati prin prezenta d-voastră, 
la Adunarea Generală, și pentru încrede
rea cu care ne-afi onorat și ne-afi ușurat 
munca noastră grea.

Telegramă omagială adresată A. S, R.
Principelui Moștenitor.
Prin aceasta declar deschisă adunarea 

Generală a Regiunei Cluj și Vă rog să fiți 
cu tofii de acord, ca să trimitem Altefei 
Sale Regale Principelui Moștenitor Carol ur
mătoarea telegramă:

,, Adunarea Generală ordinară 
a Regiunei Cluj prezintă Alteței 
Voastre omagiile de recunoștință 
și devotament pentru dragostea, eu 
eare ați oerotit și condus sportul 
Românesc, Vă urează la mulți ani 
sănătate , pentru aputea munci ne
obosit la ridicarea sportului Ro
mânesc și la înflorirea patriei/ 
noastre scumpe.

Műszerész
minden speciális gépjavítást 
a legolcsóbban és legponto
sabban eszközöl
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A cluji Comitetul Regional 1924. évi közgyűlése
Megválasztották az uj vezetőséget — Uj rendszer a játékosok igazolásánál
tartotta meg ^egyetem^-011^ deCember 21-én 
előadótermében rS? klinikája
Coriolan dr, egyetemUnn^ ^^ ését Tátaru 
kének elnöklete és az kerü e! elnö*
érdeklődése mellett A - kePviseIők nasy 
tályu egyesületek közükaz^ ?Sen-.a,Z elsŐvSZ’ 
toria, a CFR, a KAC PU a Vlc‘
KMTF máoAj .tta8gibbor. Academia és. a ma®°doszta yuak közül nediv az Fiit 
a Husiparosok, az NTK. TSC tordai Törekvés’

? ,RMSi “«k kéPviSfi 
n?k tartalmas elnöki megnyitója és 

román ^nyelven 
zetabelyen teljes egészében közlünk és 

. • y. .a közgyűlés vita nélkül egyhangúlag 
ve«> - a Tátaru elnök áltd fektlva® 

sott totitkari jelentést is tudomásul vették.
losa dr. pénzügyi bizottsági és Horváth Kál- 

man számvizsgálóbizottsági jelentése után a köz
gyűlés a régi vezetőségnek megadta a felment- 
venyt. A kandidálóbizottság javaslatára, melynek 
tagjai Pop Liviu dr.. egyetemi tanár, Giurgiut ka- 
Pitany. László Jenő és Farkas Béla voltak, a 
közgyűlés a következő uj tisztikart választotta meg:

Comitetul Regional tagjai: Boila Romulus dr.
egyetemi tanár 33, Giurgiut Petru kapitány 31, 
Drago$ Teofil CFR mühelyfőnök 30, Georgescu 
mérnök, gyufagyári igazgató 33 és dr. Koczka 
Árpád orvos 24 szavazattal.

Kerületi szövetségi kapitány: Jón Popescu 20 
szavazattal.

Futballszakosztályt elnök Mitter Valér dr. 35 
szavazattal.

Fegyelmi bizottsáp. Elnök: Saivan Virgil mér
nök, tagok: dr. Lucian, dr. Welser Lajos, dr. 
Turcu és dr. Siiartau.

Atlétikai szakosztályi elnök dr. Leucutia Jón.
Tennisz-szakosztályi elnök Georgescu mérnök.

A Haggibbor tisztújító közgyűlése 
Megválasztották az uj tisztikart — Tischler 

Elemér dr. az uj elnök
A cluji Haggibbor Sport Egyesület december 

21-én tartotta meg tisztújító közgyűlését Tischler 
! Elemér dr. elnökletével. Fenichel József dr. fő- 

titkár, Friedman Márton pénztáros, az ellenőrök 
1 és a különböző szakosztályok vezetőinek jelen- 
; léseit egyhangúlag tudomásul vette a közgyűlés 
' és a régi vezetőségnek megadta a felmentvényt, 
i Ezután került sor a tisztujitásra, amelynek tar- 
' tama alatt Fischer József dr. korelnök elnökölt. 

A közgyűlés egyhangúlag a következő uj tiszti
kart választotta meg:

; Elnök Tischler Elemér dr. Alelnökök: Brun- 
ner József dr., Judovics Lázár, Eisenstádter Samu, 
Biró Andor, Gergely Dezső, Marton Ernő dr. és 
Mauthner Samu. Ügyvezető alelnökök: Noszin 
Mór és László Jenő. Főtitkár Kepés Imre dr. Tit
károk: Fenichel József dr.. Goldstein Mór és 
Jámbor Ferenc. Főjegyző: Fischer Samu dr., 
jegyzők; Imre Lajos, Feuermann Mór és Vida 
Andor. Főpénztáros Klein Miksa. Pénztárosok: 
Friedmann Márton és Feuerlicht Andor. Ellen
őrök': Spitz Antal, Pinkász Pál, Veress Imre, 
Jakobi Ernő, Biró Jenő és Schwart Miksa.

Futball-szakosztályi elnök Knöpfler Bernát dr. 
Intéző Salamon Lajos. Második csapatok intézője 
Farkas József. Ifjúsági és törpe csapatok intézői 
Innwitz Károly és Goldstein Mór. Uszó-szakosz- 
tálvi elnök Sugár Andor. Nehéz atlétikai szak
osztályvezető Schlesinger Imre. Könnyű atlétikai 
o^nUncytálwezefo Halmai Vilmos. Vivo-szakosz- KÍ e&th Marcel dr TennLz-szakosztályi 
vezetők Gotlieb József és Buchwa/d Béla.

Vigalmi bizottság: Radó Ernő Baumzweig 
Dodi Schlesinger. Jeno, Tischler Béla dr. és V.- 

. - Klub-ügyészek: Fischer Tivadar dr.,rag Lajos. Nu Kerfész Lajoa dr é8 KrQUS2 
Fischer Jo . K|ubKazdák: Tischler Béla dr., 
Imre dr-usyy, Grünwald Géza. Gondnok: 
Benjamin M T/]ub-orvosok: Róth Marcel dr., 1 
Krausz Géza- ^őbl Adolf dr., Herskovits 

k Fischer Maty & Zsigmond dr. és Hamburg 
’ Izidor dr., ^....bizottság: elnök Giszkalay Já- 

József dr. Kul . gjmon dr_ Ligeti Ernő dr. 
nos, tagjai: Des 
és Szabó Imre- ^egejtése után Tischler Ele-

A választás e]nöki széket és tartalmas 
mér dr. elfoglal' a Haggibbor és saját pro- 
beszédben ismer a romániai sportszövetséggel, 
grammját, arne^nijez6kkel és egyesületekkel a 
az összes sponx y^imüködés megteremtését 

, legharmonikusabD
célozza. , . niAg sportérdemeik elismeréséül

Végül a k°zgí,3keivé választotta meg Weisz- 
a Haggibbor disz®1" r Aladárt, a klub megala- 
burg Chaimt és W" ót volt elnökeit, 
pitóit és hosszú 1

Úszó-szakosztályi elnök Nagy Ádám.
Birkózó és box-szakosztályi elnök R. Balosu. 
Biróbizottsagi elnök Nagy Lajos.
Torna-szakoszt ilyi elnök Iliesiu tanár. 
Oina-szakosztályi elnök Iliesiu tanár.
Pénzügyi bizottság. Elnök Tosa Juliu dr. Ta

gok : Lucian dr., Popescu, Marczinkievicz Lajos, 
Catarig Lukács és ^ngelotti Kornél.

Egészségügyi bizottság elnöke Alexandru 
Pop dr.

Turisztikai szakosztály elnöke dr. Bilasco 
egyetemi tanár.

Céllövészeti szakosztály elnöke dr. Barbul 
Eugen egyetemi tanár.

Teli sportok szakosztályának elnöke Giurgiu! 
Petre kapitány.

Vivő-szakosztály elnöke Ciortea mérnök.
Ellenőrök: Horváth Kálmán, Georgescu mér

nök és Kovács Lajos.
Elhatározta, a közgyűlés, hogy a játékosok 

igazolásánál uj rendszert léptet életbe. A jövő
ben minden igazolási kérelemhez a játékos 3 
fényképe is csatolandó, amelyek közül egynek 
felhasználásával az igazoló-lapot töltik ki, a 
másik két képet pedig a CFR vezérigazgatósá
gához terjesztik fel a féláru vasúti jegy váltá
sára jogosító igazolvány kiállítására. Az uj rend
szertől azt reméli a cluji szövetség, hogy a játé
kosok szigorúbb ellenőrzésének lehetőségével 
megszűnik az igazolatlan és jogosulatlan játé
kosok tömeges szerepeltetésének káros rendszere.

Elhatározta a közgyűlés azt is, hogy* alap- 
szabály-tipust bocsát az egyesületek rendelkezé
sére, amelynek felhasználásával alapszabályai
kat helyes románsággal szövegezhetik meg.

Végül Catarig Lukács indítványára a köz
gyűlés köszönetét szavazott dr. Tátaru elnöknek 
és az összes szövetségi funkcionáriusoknak.

Adunarea generală a Comitetului 
Regional F. S. S. R. Cluj

S’a ales noul Comitet — Noul sistem de legi
timare a jucătorilor de football

Eri Duminică în 21 Decembrie a. c. orele 
10 a avut loc în Amphiteatrul Clinicei Dermato
logice Adunarea Generală ordinară anuală a 
Comitetului Regional F. S. S. R. Cluj. După ex
pozeul de deschidere a Președintelui dl. Dr. 
Coriolan Tătaru, — pe care-1 publicăm în între
gime în fruntea ziarului nostru, — a urmat validarea 
mandatelor Delega(ilor și darea de seamă a 
Secretarului Regional, care în urma plecării în 
decursul anului în străinătate a fostului Secretar 
Regional Dr. V. Mitter, a fost citită de către dl. 
Președinte a Corn. Reg. S’a trecut apoi la darea 
de seamă a Comisiei Financiare și a Cens orilor, 
care a fost primită, și Adunarea Generală a dat 
descărcarea cuvenită. A urmat apoi alegerea 
noului Comitet, care în baza propunere! Comisiei 
de candidare s’a constituit după cum urmează:

Membrii în Comitetul Regional : Dr. R. Boila 
(33), Cap. P. Giurgiu! (31), Tr. Dragoș (30), Ing. 
N. Georgescu (33), Dr. A. Koczka (24).

Capitan Regional: I. Popescu (20).
Subcomisia de Football: Președinte Dr. V. 

Mitter (35).
Subcomisia de Judecata: Președinte Ing. V. 

Saivan (33), IMembrii',: Dr. A. Lucian (26), Dr. L. 
Welser (35), Dr. A. Turcu (32), Dr, P. Siiărtău (31).

Subcomisia de Atletică; Președinte Dr. I. 
Leucutia (30).

Subcomisia de Tennis; Președinte Ing. N. 
Georgescu (26).

Subcomisia de Innot: Președinte A. Nagy (30).
Subcomisia de Box și Lupta; Președinte R. 

Balosu (28).
Subcomisia Arbitrilor: Președinte L. Nagy (30).
Subcomisia de Gimnastică; Președinte Prof. 

I. Iliesiu (30).
Subcomisia de Oină : Prof. I. Iliesiu (30).
Subcomisia Financiară; Dr. I. Tosa (30)!; 

Membrii: Dr. A. Lucian (26), I. Popescu, L. Mar- 
czienkevicz, L. Catarig, C. Angelotti.

Subcomisia Sanitară: Președinte Dr A" 
Pop (28).

Subcomisia de Turism : Președinte Prof. Dr. 
G. Bilasco (30).

Subcomisia de Tir: Președinte Prof. Dr. E. 
Barbul (30).

Subcomisia Sporturilor de iarnă: Președinte 
Căp. P. Giurgiut (30).

Subcomisia de Scrimă: Președinte Ing. A. 
Ciorfea (30).

Censori: C. Horváth, Ing. N. Georgescu, L. 
Kovács. Membrii din paranteză sunt voturile primite.

După o alegere s’a trecut la ultimul punct 
Interpelări și Propuneri, în cadrele cărora s a ho

tărât nouljTsistem de legitimare a jucătorilor de 
Football ,'și anume în viitor la cererea de 
legitimare, se va atașa câte 3 fotografii, 
dintre cari una se va atașa Ja Foaia de 
Legitimare, iar celelalte 2 se vor înainta Cen
trului pentru primirea Carnetului de Identitate 
pentru călătorie^cu 500A> pe C. F. R. Prin acest, 
nou sistem de legitimare Comitetul Regional spe- 
rează să micșoreze multele abuzuri, ce se fac 
în deosebi în provincie cu băgarea în echipă a 
jucătorilor nelegitima!.

Adunarea Generală a luat sfârșit prin cuvin 
tele de mulțumire ce le-a rostit Dl. L. Catarig în 
numele societăților către Dl. Președinte.

Convocare. Domnii Arbitrii din Regiunea 
Cluj sunt rugati să binevoiască a se prezenta în 
ziua de 8 Ianuarie 1925 la ora 8 seara în loca
lul Corn. Reg. (Strada Avram lancu 16.). Având 
în vedere că la această ședință se va forma noul 
Comitet și se vor discuta chestii importante pen
tru reorganizarea Corpului Arbitrilor, prezenta 
tuturor D-lor este necesară. Cluj, la 22 Decemvrie 
1924. Președinte L. Nagy.

Felhívás a cluji kerület futballbiráihoz. Fel
kérem a cluji kerülethez tartozó összes futball- 
birákat, hogy az 1925. január 8-án este 8 órakor, 
a szövetség hivatalos helyiségben (Strada Avram 
lancu 16. szám) megtartandó ülésen teljes szám
ban megjelenni szíveskedjenek. Az ülésen az uj 
biróbizottságot fogják megalakítani és számos 
fontos biróügyet letárgyalni, miért is kérem az 
összes birák pontos megjelenését. Cluj, 1924. 
december 22. Nag i Lajos elnök.

December 28-án „Jakobi-matiné“
A romániai futballsport nagy halottjának, 

Jakobi Dezsőnek emlékére december 28-ikán 
délelőtt 11 órakor a cluji Magyar Színházban 
matinét rendeznek a következő programmal:

1. A matinét megnyitja dr. Tătara Cornel 
egyetemi tanár, a Comitetul Regional elnöke.

2. Giszkalay János emlékbeszédet mond 
Jakobi Dudiról.

3. Lévay Ilonka opera-áriákat énekel.
4. Forgács Sándor szaval.
5. Virág Lajos románul és magyarul 

énekel.
6. Könyves Tóth Erzsi szaval.
7. Táncduett. Előadják Dajka Margit és 

Neményi Lili.
8. Kemény László szaval.
9. Balettet táncol Ligeti József.

10. „Az idegen katona". Kádár Imre dr. 
iró darabja. Előadják a Magyar Színház 
művészei.

Jegyek elővételben a Magyar Színház 
pénztáránál. Sugár és Deutsch sportáruházá
ban, a Mode de Paris szücsáruüzletben és 
a Royal-illatszertárban válthatók. .A matiné 
iránt megnyilvánuló nagy érdeklődésre való 
tekintettel ajánlatos a jegyekről idejében gon
doskodni.

LEGÚJABB
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Vasárnapi eredmények
Az erdélyi és bánsápi sportkerületek leg

többjében már véget ért az őszi bajnoki futball- 
szezon, csak Timișoaran és Jimbolian tartották 
meg december 21-én a hátralevő bajnoki mérkő
zéseket, amelyek a következő eredményekkel 
végződték: TIMIȘOARA-TEMESVÂR

Kinizsi—TMTE 2:0 (0:0). A Kinizsi utolsó 
bajnoki mérkőzése, amelyet Frech és Schiller 
góljaival biztosan nyert meg. Biró Oravetz (Arad). 
A Kinizsi e győzelmével az őszi bajnoki fordulő 
győztese lett és egy p'.nttaí vezet a TAC előtt.

Gyapjuipar—Banatul 1:1 (0:0). Másod
osztályú bajnoki mérkőzés, amelyet Jenzer biró 
vezetett.

A timișoara! kerületben december 21-én 
tartották meg a Comitetul Regioual rendes évi 
közgyűlését, amelyen — kevés kivétellel — a 
régi tisztikart választottak meg.

JIMBOLIA-ZSOMBOLYA
TAC— ZsSE 4:0 (3:0). Megismételt bajnoki 

mérkőzés, melynek góljait Tárnok, HolzésPozák
(2) rúgták. Biró Danciu.

BARCELONA
Spanyolország—Ausztria válogatott 2:1.

ZÜRICH
MTK—Joung—Fellows 5:0.

BELGRAD
FTC—Belgrádi SK 2:0. December 20-iki 

eredmény, 
Jugoslavia SC—FTC 3:1 (2:0).



A cluji ifjúsági bajnokság és a 
szövetségi dij állása

A korán* beköszöntött tél lezárta a fut- 
ballpályák kapuit. Elmaradtak a hátralevő 
mérkőzések- Az elsőosztályu bajnoki mérkő
zések teljesen befejezést nyertek. A második 
osztályú, szövetségi dij és ifjúsági bajnoki
akból azonban két-három mérkőzés maradt 
még lejátszatlanul.

A folyó év október 12-én életbelépett 
szabály szerint, ha valamelyik csapatban 
igazolatlan játékos szerepel, úgy a két pontot 
áz ellenfél kapja és a szabálysértő egyletet 
pénzbírságra ítélik. Ha pedig mindkét csa
patban szerepel igazolatlan játékos, úgy 
egyik csapat sem kap pontot, hanem mind
kettőt pénzbírsággal sújtják.

A szezon közepén megjelent rendelet 
üdvösnek ígérkezik. Végig nézve az ifjúsági 
és szövetségi dij mérkőzéseken, megállapít
ható, hogy főleg azz ifjúsági mérkőzéseken 
szerepeltetnek az egyletek igazolatlan játé
kosokat, ügy hogy a mérkőzések 70 száza
lékát a szövetség a zöld asztalnál dönti el. 
Ilyen körülmények között teljesen illuzoriussá 
válik az ifjúsági bajnoki mérkőzések rende
zése, mert nem mutatja meg a tényleges 
erőviszonyokat.

Nagy hibája még az egyleteknek, hogy 
három csapattal is beneveznek az egyes 
dijakra, azonban még két teljes csapatot sem 
tudnak kiállítani és igy az ellenfél tényleges 
küzdelem nélkül, w. o. nyeri mérkőzését.

A lejátszatlan, megsemmisített mérkő
zések és még be nem adott birói jelentések 
szemelőtt tartásával, a cluji kerületben az ifjú
sági bajnokságban jelenleg a tavalyi bajnok 
Victoria vezet 10 pontjai 9 adott és 0 kapott 
gólaránnyal. Második helyen az Universitatea 
áll, ugyanannyi ponttal, mint a vezető helyen 
álló Victoria, de gólaránya rosszabb. Har
madik helyre a KAC küzdötte fel magát.

A Victoria annak dacára, hogy több já
tékost vesztett, akik az első csapatba kerültek 
(Suteu, Pop, Marusan) biztosan tartja első 
helyét. Két jó kapusa van Túrós és Puscariu, 
védelme is jó, Russu és Vlad személyében. 
Fejlődő játékot mutat Szőcs, Marosan II. és 
Fegyveressy.

Legnagyobb meglepetést szerezte a tavaly 
még az utolsó helyen- álló Universitatea, 
amely az idén a vezető Victoriának is meg 
fogja nehezíteni a bajnokságot. Nagyon, so
kat fejlődött Szabó,Tripon, Paltineanu ésRusu.

A KAC is folytonos fejlődést mutat, 
tavaly az utolsók között volt, az idén mér
kőzést még nem vesztett, de többször nem 
állott ki a csapat ellenfelével szemben.

A szövetségi díjban a tavalyi győztes 
Universitatea II. csapata áll 14 ponttal 24:3 
gólaránnyal az élen és behozhatatlanul tör
tet a dij felé.

Második helyen a KMTE II. csapata van 
9 ponttal, 8 : 7 gólaránnyal.

A harmadik helyet az Academia II. csa
pata küzdötte ki.

Mindkét csoportban nagyon érezhető 
Clujon a pályahiány. Bár három pályán bo
nyolítják le a mérkőzéseket és reggel fél 
nyolctól egészen késő estig folynak a mér
kőzések, még sem lehet vasárnaponként le- 
játszani, az: összes mérkőzéseket, mert például 
az őszi fordulóban nagyon gyakran megtör
tént, hogy egyes csapatok kényelmessége és 
a késői kezdés miatt több mérkőzés elmaradt. 
A labdarugó szakosztály a legszigorúbb re
torziókat helyezte kilátásba a késedelmes 
egyletekkel szemben, de ez sem használt.

A mérkőzések zavartalan lefolytatása 
érdekében és a futballsport még szélesebb 
rétegben való propagálására feltétlenül szük
ség van Clujon újabb futballpályákra. Kö
vetendő például szolgáljon Timișoara, ahol 
7 pályán játszhatnak a csapaiok. Temes
váron nincsen gondjuk az egyesületeknek a 
treningnapokra.

Házaság. Rosenberg Márton cluji bőrkeres
kedő, a Haggibbor lelkes tagja január 30-án tartja 
esküvőjét Spira Rózsika urleánnyal Gálszécsen 
(Csehszlovákia).

Cluji sportember Párisban. Corcan Pál dr., 
cluji gyermekklinikai tanársegéd, az Universitatea 
atlétikai szakosztályának vezetője egyéves tanul
mányútra Franciaországba és Párisba utazott.

Déri Lajos, szűcsmester
Erdély legrégibb és legszolidabb szücsáruháza. Legújabb modelek. Megbízható, lelkiismeretes kiszolgálás. 
Vadbőröket a legmagasabb áron veszünk, Stri Wlemorantlulu (v. Unió-u.) Tolefonsz, 12-12
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Fiókok:

Fűszer, festék, vegyes
áruk nagyban és ki- 

^0 csínyben legolcsóbb

Vásárolja cukorka szükségletét a 
„Bonbonaire Teatrul“-ban 
Cluj, Strada Gheorghe Barițiu 10 

(volt Malom-utca).

fFRIEDMANN®
könyv- és zenemükereskedés, 

kölcsönkönyvtár
§ Cluj, Piața Unirei 36. R
g (v. Főtér) Telefon T86. g

HALLÓI HALLÓ!

Devizát akar 
vásárolni? Hívja fel Clujon az

535 - 537
telefonszámokat.

A legjobb és legszolidabb

spoHs^abó

MOLDOVÁN MIKLÓS
Cluj, Str. Reg. Maria (v. Deák F-u. 20)

SporlemM!
Legjobb és legolcsóbb bevásárlási hely aHl 
Á R U H ÁZ 
Cluj, Cal. Regele Ferdinand 
Az összes sportfelszerelés! cikkek raktáron

Sámson Manó 
Bőr, talp, gépszij 

ENGROS
Külföldi gépszíjban kizárólagos képviseletC E U J,
Str. Reg. Maria 12. Piata Mihai Viteazul 36

SAJÁT HÁZÁBAN



A professzionizmus bevezetése 
Csehszlovákiában

Kegindui a játékosvándorlás
(Prága, december hó. A „Sport" cseh

szlovákiai levelezőjétől.) A budapesti MTK 
bajnoki lakomáján Brüll Alfréd, a klub 
illusztris elnöke a professzionizmus beveze
tésére vohatkozőlag a következő szellemes 
kijelentést tette: „Szeretném a meglevő pro
fesszionizmus bevezetését egészséges alapon 
megoldottnak látni". .Ausztrián kivül, amely 
Közép-Európában a kísérleti nyúl hálátlan 
szerepét átvette, mindegyik állam elgondolta 
már, ha nem is tette meg ezt a kijelentést, 
mert a. viszonyok csaknem mindenütt meg
értek már az amatőr- és a professzionista 
sport elválasztására. Ausztria után most 
Csehszlovákia futballsportjának vezetői is el
érkezettnek látják az időt a nyílt hitvallásra 
és 1925. január elsejétől kezdődőleg a futball 
uj hazájában három kategóriába sorozzák az 
egyesületeket: professzionista, „nicht-amatőr" 
és amatőr egyesületekre.

A tervezet még nem készült el teljesen. 
Élkészitésén most fáradoznak Csehszlovákia 
legkiválóbb sportvezérei Prágában, nehány 
részlet. azonban már eddig is kiszivárgott a 
futballsport uj rendjéből. Eszerint professzio
nista az az egyesület, amelynek úgy vezetői, 
mint játékosai rendes fizetést kapnak klub- 
juktólí A „nicht - amatőrök" kategóriájába 
azokat a sportegyesületeket sorozzák, a- 
melyéknek vezetői idealizmusból áldozzák 
fel idejüket és energiájukat a sportnak, a 
játékosok azonban ugyancsak rendes ellen
értékűéi fizettetik meg sporttevékenységüket. 
Ezeknek az egyesületeknek jogukban áll 
csapataikban úgy amatőr, mint fizetett játé
kosokat szerepeltetni. A legutolsó kategóriába 
a sportot a sportért űző amatőrök szerény 
kis gárdája fog kerülni. Az amatőr elveket, 
illetőleg az osztrák Fussball-Verband-nak 
legutóbb hozott határozatát tette magáévá a 
csehszlovákiai futballszövetség, amelynek ér- 
telihében amatőrjátékos az, aki még a cipő- 
zsihórt sem fogadja el egyesületétől.

í Január elseje természetesen Csehszlo
vákia sportjának történelmében teljesen uj 
korszakot nyit meg. A „Sport" csehszlovákiai 
munkatársának alkalma volt beszélgetést 
folytatnia a csehszlovákiai sportközélet egyik 
jélentékehy faktorával. Az illető,(aki egyike 
az uj csehszlovákiai profi-tervezet elkészítői
nek, a január elsejével beálló uj helyzetről 
a következő nyilatkozatot tette:
/ — Bár a tervezet elkészítői mindent el
követtek, hogy a mai egészségtelen szituáció
iból a helyes kiutat megtalálják, még a leg
nagyobb optimista sem reméli azt, hogy az 
uj állam óriási futballszervezete megrázkód
tatás nélkül fogja elviselni a helyzet meg
változtatását. Élesen el kell ugyanis választa
nunk a prágai és a vidéki sportegyesületeket 
állásfoglalásuk megbirálásánál. Mig ugyanis 
a prágai sportegyesületek által rendezett mér
kőzések bevételei megengedik azt a luxust, 
hogy működésűket hivatásos futballistákkal 
folytassák, addig a vidék — Brünnt kivéve — 
anyagiak hiányában kénytelen lesz az amatőr
sport vizein evezni továbbra is. >

Mi fog tehát történni ? Az összes vidéki 
-egyesületek jobb játékosai, akik eddig mint 
amatőrjátékosok rendes havi támogatásban 
részesültek, ugyanezt a támogatást nem fogják 
élvezhetni. Ezek a játékosok máris tömegesen 
lépnek ki egyesületeikből és legnagyobb ré
szük a még mindig amatőr szomszédállamok
ba teszi át működésűk színterét. A vidék 
sportja ilyen formán teljesen le fog gyengülni, 
ugyanakkor pedig Csehszlovákia nemzeti 
csapatának nehány támaszát is elveszíti. 
Csehszlovákia számára tehát valószínűleg 
szomorú dátumot jelent január elseje, de 
remélhető, hogy az átmenet válságain és 
nehézségein átesve az ország sportélete ismét 
régi sodrába fog visszatérhetni és fejlődését 
semmi sem gátolja meg.

K. R.

Sikerrel koronázott munka !
Elida Shaving Stich gondos, tudományos munkák, hosszú 
időn át folytatott, mindig ismételt kisérletek és pontos 
vizsgálatok eredménye.

A fáradozások ára :

* ELIDA SHAVING STICK

Ski-tanfolyam Clujon. * •'
Tömegsport lesz a skifutás

A háború befejeztével Romániában nagy 
érdeklődéssel karolták fel — d többi sport
ágak mellett — a skit is, amely nemcsak a 
turisták és vadászok téli közlekedési esz
köze lett, de használata rendkívül előnyös 
az atlétika bármely ágát művelők és a fut
ballisták részére is. •

A skifutás nagyobb arányú elterjedését 
azonban megakadályozta az a körülmény, 
hogy — a katonai -skiosztagoktól eltekintve, 
ahol szakképzett és gyakorlott hivatásos 
oktatók ismertették meg a ski használatának 
módjait — a polgári sportolóknak nem 
voltak megfelelő képzettségű tanítói a ski
futás elsajátítására.

Ezt a hiányt lesz hivatott pótolni Clujon és 
Erdélyben, — amelynek hóval borított bércei 
kitűnő skiterepül szolgálnak — Haberl Aladár, 
a budapesti BBTE, legutóbb pedig a Pan
nónia aktív versenyzője, aki Schuszter Emil 
Piata Unirii 9 szám alatt levő üzletében 
külön téli sportosztályt szervezett meg és 
aki azt tervezi, hogy elméleti, vetitett ké
pekkel illusztrált előadások keretében, ezt 
követőleg pedig gyakorlati kurzussal hódit 
meg uj tömeget ennek az egészséges, férfias 
és szép sportnak.

Haberl Aladár bejárta Svájcot, Tirolt, 
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hatalmas skiturákon vett részt, számos ver
senyen eredményesen szerepelt és nagy el
méleti és gyakorlati ismerője a skisport 
minden részletének. A kitűnő sportember
nek az a terve, hogy a legszebb és legtö
kéletesebb rendszert, a világhírű arlbergi 
stílust honosítja meg Clujon és Erdélyben a 
ski hivei között, amelynek bércei és ha
vasai a „Dér Winter" cimú szaklap véleménye 
szerint a legideálisabb skiterep. .

A skisport népszerűsítésére tervezett el
méleti oktatásokat Haberl Aladár nemcsak 
a romániai sportszövetségbe tartozó egyesü
letek’ és azok tagjai részére, de a nagy 
közönség részére is rendszeresíteni akarja, 
a karácsonyi ünnepek után pedig januárban 
megkezdi a csoportos gyakorlati kiképzést is.

Románia téli sportjának nagy nyeresége 
lesz Haberl Aladár működéséből, akinek to
vábbi célja az is, hogy cluji asztalosmeste-. 
reket megtanít a ski és alkatrészeinek elké
szítésére és ezzel — miután Erdély igen 
gazdag a skinek kitünően alkalmas faanya
gokban — feleslegessé teheti a ski fel
szereléseknek külföldről való importálását.

Mindazok részére, akik érdeklődnek a 
skisport iránt Haberl Aladár a Schuszter 
Emil sportáruüzletében készséggel adja meg 
a szükséges felvilágosításokat.
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Comitetul Regional F. S. S. R. Cluj, 
Subcomisiunea1 sporturilor de iarnă.
In zilele de 17 și 18 lan.; 1925, paralel 

cu charnpionatul National de Patina), viteză și 
fond ce se aranjează în Cluj, aranjează și un 
concurs național de patinaj figuri cu pro
gramul următor:

In ziua de 17 Ianuarie orele 10.: Fig. im
puse : fig. 2, 10, 24 a b, 14, 22 a b, 32 s b, 
maximum punctelor 120.

In ziua de 18 Ianuarie orele 10. fig. li
bere alese timp fixat 3 minute. Maximum 
punctelor 78. Total puncte maximum 198 
coeficient 61/2.

Taxa de înscriere pentru concurent este 
de lei 100 (una sută).

Timpul de înscriere până în ziua de 16 
Ianuarie orele 8 (20).

Înscrierile și taxele de înscriere se vor 
trimite până Ia data de mai sus, pe adresa 
Căpitan Giurgiut Petre Cluj, Reg. Ferdinand 
No. 47 etajul 1.

Ori ce cerere de înscriere după acest 
timp va fi respinsă.

Celor trei categorii lise vor da premii 
frumoase compuse din obiecte de artă.

Președintele Subcomisiunei sporturilor de 
iarnă. Căpitan, Giurgiut

PUBLICAȚIE.
Se aduce Ia cunoștință amatorilor că 

Comitetul Regional F. S. S. R. Cluj Subco
misia de patinaj, aranjează pe ziua de 25 
Decemvrie 1924 orele 11 un concurs de pa
tinaj pentru Domnii care încă nu au fost 
plasați la un concurs pe Jară, cu conditiu- 
nile de mai jos:

V i t a z ă: 500 și 1500 m.
Figuri: figuri inpuse: 1, 2, 3, 5 ab, 

9 ab, și 10. Maximum punctelor 48. Pentru 
figurile liber alese se fixează 2 minute, ma
ximum de puncte 36. Total punctelor maxim 
34. Coificient 3.

Taxa de înscriere Lei 20'— (douăzeci). 
Plătite la caseria pătinuarului până Ia orele 
10’30 din ziua concursului. Premii : 1 pla
chetă de argint, 2 plachete de bronz.

înaintea acestui concurs va fi un con
curs de viteză pentru copii până la 12 ani 
de 300 m.

Preșidintele Subcomisiei Sporturilor de 
iarnă.

Capitan: Giurgiut.
PUBLICAȚIE*

Se aduce la cunoștin|ă amatorilor că 
concursul de patinaj pentru championatul 
Regiunei Cluj, va avea loc în ziua de 4 
Ianuarie 1924, pe arena din parcul orașului 
sub condițiunile de mai jos:

Viteză: 500, 1500, 5000 și 10,000 m.
Figuri: figuri inpuse No. 3 ab, 11, 

14, 22 ab, 24 ab și 32 ab. Maximul punc
telor 132. Pentru figurile liber alese se fixe
ază 3 minute, maximul punctelor 34. Total 
puncte max. 216. Coificient 7.

Taxa de înscriere 100 (una suta) Iei. 
Înscrierile se primesc până în ziua de 3 Ia
nuarie 1925 orele 8 după care dată nu 
se va mai primi nici o înscriere. înscrierile 
fără taxă plătită se consideră ca neprimite.

înscrierile se trimit pe adresa Capitan 
Giurgiuț Petre Cluj, str. Regele Ferdinand 
No. 47 etajul I.

In cazul timpului nefavorabil se amăna 
pe o dată care se va comunica din timp.

Președintele Subcomisiei Sporturilor de 
'arna’ Capitan: Giurgiut

Oamaszt asztalnemű, kávés készletek 
finom vászon, finom schiffon, finom batiszt, 
•valódi Rumburgi lenvász 
Paplanok, függönyök, szövet, barchet, zeffyr, 

legnagyobb raktáron
BUZETZKÓ U.
KUCK-nál

Calea Regele Ferdinand No, 2,

Korcsolyaversenyek Clujon
A cluji sportkerület télisportszakosztálya 

nagyszabású programmot dolgozott ki az 
idei szezonra. A gyorskorcsolyázó bajnok
ságokon kivül, — amelyek tudvalevőleg eb
ben az évben Clujon kerülnek eldöntésre, 
— megrendezik a kerületi bajnokságokat is, 
továbbá országos műkorcsolyázó versenyt 
tartanak s végül a fiatal gárda számára is 
írnak ki országos versenyt.

A korcsolyaszakosztály mindezekről a 
következő versenykiírásokban értesíti az ér
dekelteket :

1. A cluji Comitetul Regional december 
25-én, karácsony első napján délelőtt 11 
órai kezdettel országos gyors- és mükorcso- 
lyázóversenyt rendez olyan versenyzők ré
szére, akik még eddig nem voltak helyezve 
semmiféle országos versenyen. Versenyszá
mok: Gyorskorcsolyázás: 500 és 1500 m. 
Mükorcsolyázás: Előirt gyakorlatok: 1, 2, 3, 
5 ab, 9 ab és 10. Legnagyobb pontszám 48. 
Szabadon választott gyakorlatok időtartama 
2 perc, pontszám 36. Maximális pontszám 84. 
Nevezési dij 20 lej. Nevezni a verseny napján 
délelőtt 10 óra 20-ig lehet a sétatéri jégpálya 
pénztárnokánál. Dijak: Ezüst-és bronzérem. A 
versenyszámokat 300 méteres gyermekver
seny vezeti be, 12 éven aluliak számára.

II. A cluji sportkerület jégszakosztálya 
1925 január 4-én rendezi a kerületi bajnoki 
korcsolyázó versenyt a sétatéri jégpályán. 

MZ Staub-féle svájci skik, Bilgeri és
$ Huitfeld kötések, jéghockey felsze-$
y relések, bobsleighk állandó raktára h\

$ OCHUSTER EMIL cégn él |

| CLUJ, PIAȚA UNIREI*

Kolozsvári

Részvénytársaság;
CLUJ, Piața Unirei 7.

Saját tőkéi 48,000.000 lei
Fiókjai: Dés, Dicsőszentmár- 
ton, Gyulafehérvár és Maros
vásárhely. Affiliált intézetei: 
Tordaaranyos Vármegyei Ta
karékpénztár Rt., Torda, Ud
varhelymegyei Takarékpénz
tár Rt., Székely udvarhely,— 
Alsófehérvármegyei Gazda
sági Bank és Takarékpénztár 
Részvénytársaság Nagyenyed
Áruraktárai a vasút mellett

Betéteket elfogad 
váltókat leszámítol, bel- és külföldi átutalásokat teljesít. 
Mindenféle bankszerü ügyletet előnyösen végez.

Engedélyezett devizahely

Versenyszámok': 500, 1500, 5000 és 10.000 
m. gyorskorcsolyázó bajnokság. Mükorcso- 
lyázás: Előirt gyakorlatok: 8 ab, 11, 14, 22 
ab, 24 ab, 32 ab. Maximális pontszám 132» 
Szabadon választott gyakorlatok időtartama 
3 perc, legmagasabb pontszáma 84- Elérhető 
maximális pontszám: 216.

Nevezési dij 100 lej. Nevezések 1925 
január 3-ig (este 8 ó.) Giurgiut Petre kapi* 
tány címére (Cal. Regele Ferdinand 47. I.) 
küldendők. Később érkező nevezések nem 
vétetnek tekintetbe. Kedvezőtlen idő esetén 
a versenyt elhalasztják.

III. A cluji korcsolyaszakosztály a január 
17.-én és 18.-án Cliyon eldöntésre kerülő 
országos gyorskorcsolyázó bajnokságokkal 
kapcsolatban országos mükorcsolyázóver- 
senyt rendez a következő versenyszámokkal:

Január 17. Előirt gyakorlatok: 2, 10, 24 
ab, 14. 22 ab, 32 ab. Maximális pontszám 
120. 1

Január 18. Szabadon választott gyakor
latok időtartama 3 perc, legmagasabb pont
szám 78. Elérhető pontszám 198.

Nevezési dij 10 lei, nevezési1 határidő 
január 16.-án este 8 óra. Nevezések Giurgiut 
Petre kapitány címére (Calea Regele Fer
dinand 47. I.) intézendők. Később érkező 
nevezések nem vétetnek figyelembe. A győz
tesek és helyezettek értékes tiszteletdijakat 
kapnak. A cluji korcsolyaszakosztály nevé
ben: Giurgiut kapitány, elnök. ;
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Legszebb karácsonyi ajándékok
mélyen 

leszállított árban 
i lO°|o

GAJZÁGÓ MÁRTON 
kés és műszerész műhelyét 

megnagyobbította és a Reg. Maria 

(volt Deák Ferenc-u.) 24. szám alá 

helyezte át. "SMS
DÉNES áruházában Telefonszám: 591.

N .

Dohnt> - Tárcái* « Technics villamossági |
DuDOd 68 I 01 wűl J S és műszaki vállalat 8

Korcsolyák nagy '
választékban '

CLUJ, Str. Regina Maria 21.>
(volt Deák Ferenc-u.) £ 

öntödéje
• készít diszmütárgyakat és géprészeket • 
e gyorsan a legszolidabb árak mellett. «
8 Strada Regina Maria No. 12 8

legszebb kivitelben legjutányosabbán 
ajándék- és diszmütárgyak kJ 

îl dús választékban

a Fenyő és Braunfeld g
84 királyi udvari szállítók
S világvárosi ékszerüzletében kaphatók

84 CLUJ, Piața Unirii 15. sz. >8
Telefon interurban: 643

A P E 0 Í1 Általános Kereskedelmi R.-T. 
ft U L U U CIW» Cal. Reg. Ferdinand 82 
Textil-, posztó-, vegyipar különböző kép

viseletek, stb- osztályai

Románia első speciális sportáruháza! 1

Sugár & Deutsch
(EZELŐTT SUGÁR & Co). -CLUJ, CALEA VICTORIEI No. 5.

ți

v Raktáron állandóan az összes sportfelsze
relési cikkek: Futball, atlétika, tennisz, 
úszó, box és birkózó felszerelések.

*

Világhírű Meredith és Crompton futball- 
cipők romániai egyedárusitói. Egyesü
leti jelvények és érmek készítése.

Viszonteladóknak és sportegyesületeknek Téü
A 6H kedvezmény. Külön cserkeszfelszerelesi x <

Sportcikkek osztály. - Kérjen árjegyzéket!! Sportcikkek

5



Hallotta ?
A gólzáporos Victoria— 

KMTE meccsen a győzelemben 
biztos victorista unottanszámolta 
a gólokat:

— Már vari, egy!... Már 
kettő van. Három, van, négy 
van...

Egy Clujon tartózkodó bán
sági sváb bácsi, aki mellette ült, 
már nagyon unta a végtelenszá- 
mokatés bánatában elszunnyadt. 
A Victoriarajongó közben abba
hagyta a számolást, de* a kilen
cedik gól után biztatni kezdte 
csapatát:
- Tiz! Tizl
A szunnyadó sváb proletár 

felriadt álmából:
•— Hol van tiz? Mi ég?
— A KMTE — hangzott a 

derűs válasz.
* '

A bécsi Amateurök bucu
reștii második mérkőzésüket 2:0 
arányban elvesztették a Romco- 
mit ellen. Midőn a csapatok le
vonultak a pályáról, busán je- 

. gyezte meg az egyik ,néző :
— Hiszen ezek nem profik! 
— Miért ne lennének ?
— Na hallja, akik igy ját

szanak !
— Maga azt hiszi, hogy a 

játékon is meglátszik, ha egy 
csapat profi — nevetett a másik.

— Pedig úgy kellene! Ne 
csak a fizetést húzzák!

— Uram, ön nagyon naiv. 
Ha a fizetéssel arányos lenne a 
játéktudás, akkor még a mi csa
pataink is jobbak lennének!

*
Az őszi NAC—Törekvés baj

noki mérkőzésen történt. A tö- 
rekvésisfák nagyon elégedetlenek 
voltak csapatuk csatársorával.

— Olyan puhák, lomhák ezek 
a csatárok — mondta az egyik.

— Az bizonyos, hogy nem 
sok „törekvés" van bennük — 
hagyta jóvá a kritikát egy nac- 
cista. *

A KAC—Haggibor őszi baj- 
nokitdlálkozóján'á játék sehogy- 
sem felelt meg a derby követel
ményeinek. Az ellenfelek nem 
produkáltak valami nagystílű já
tékot. A Haggibbor fölényben is 
volt, de nem tudott gólt rúgni. 
S'aIámon Lajos, a Haggibbor 
intézője szomorúan felsóhajtott:

— Hiába, nálunk még nem 
lehet meghonosítani a professzio
nizmust.

— Ugyan miért ? — kérdezte 
Goldner Samu.

— Hát csak azért, mert a 
dresszek is, a játékosok is profik 
már, de a játék bizony egészen 
— ainatőr. *

Ravaszul akartak kifogni a 
németek Duisburgban az ola
szokon. Megállapodtak, hogy a 
második félidő 10. percéig lehet 
játékost kicserélni. Az olaszok 
a második félidő 12. percében 
rúgták a meccs egyetlen gólját, 
mire a németek egymás után 
rakták be a friss csatárokat a 
fáradtak helyébe.

Az olaszok tiltakoztak, de azt 
a meglepő választ kapták, hogy 
a megállapodás a befejezés előtti 
tiz percre vonatkozik.

Szóval huncutkodott a német, 

dehát az olaszok sem mennek a 
szomszédba, egy kis ravaszság
ért! így esett, hogy valahány
szor a németek uj csatárt vál
tottak, az olaszok ugyanannyi
szor egy-egy csatáruk helyett 
uj védőjátékost állítottak a csa
patba. Az utolsó negyedórát 
két pihent centerhalffal játszották 
végig A németek igy hiába eről
ködtek, nem tudtak kiegyenlíteni.

HÍREK
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Uj futballpálya Clujon. A ko
lozsvári futballpályák száma 
szaporodott. A Husiparosok 
Sport Egyesülete, Cluj legfiata' 
jabb sportklubja teljesen csend
ben, minden reklám nélkül ké
szítette el pályáját a vágóhíd 
mellett levő területen. A pálya 
egyelőre csak tréning céljaira 
szolgál, de tavasszal — az 
utolsó simítási munkálatok után 
— már bajnoki mérkőzéseket 
ís lehet rajta játszani. Az uj 
pálya 115 méter hosszú és 65 
méter széles. A Husiparosok a 
tribünt még nem építették fel, 
mert a területet csak haszná
latra kapták a várostól, de az 
uj pálya így is nagy mértékben 
enyhíteni fogja a cluji pálya
hiányt.

A szocializált meccsbevétel. 
Pozsonyban történt a következő 
igen érdekes eset, amely fel
tűnően jellemző a csehszlovákiai 
sportviszonyokra : Néhány hét
tel ezelőtt a pozsonyi Ligeti 
Sport-Klub mérkőzést rendezett 
a brünni Blue-Starral. A mér
kőzést követő napon egyik po
zsonyi németnyelvű lap sport
rovatában megjelent a Ligeti 
sportklub vezetőségének elszá
molása a mérkőzésről. Az el
számolás a következő volt:

Bruttó bevétel 11000 ck.
Kiadások: Adó 3000 „

Forgalmi , adó 300 „ 
Reklámok 1000 „ 
Pályabér 500 „ 
Blue Star 3100 „

Maradék a játékosoknak: 3100 ck. 
A mérkőzés után a pénztáros 
kifizette a kiadásokat, a meg
maradt összeget pedig szétosz
totta a játékosok között. A le
leplezés után a Ligeti Sport-Klub 
professzionistának deklarálta 
magát.

Sportfilmeket mutatnak be 
Romániában. Megírtuk, hogy 
szerkesztősegünk kizárólagos 
koncessziót nyert a MASz. által 
készített tanító sportfilmek Ro
mániában való bemutatására. 
A 700 méter hosszú filmek az 
atlétika minden ágát felölelik 
és ezenkívül a tennisz és az 
uszósport szenzációs felvételeit 
mutatják be. A lassított filmeken 
a test minden izmának mozgása 
és munkája tökéletesen látható 
és igy igen alkalmasak az aktív 
versenyzők részére a helyes stí
lus és hibátlan testtartás elsajátí
tására, de a laikus közönségnek 
is oktató és szórakoztató alkal
mat nyújtanak. A filmek, ame
lyek a legkitűnőbb német és 
magyar úszókat és versenyeiket, 
Kehrling Bélát, a göteborgi 
olimpiász győztesét különböző 
versenyszituációban mutatják be 

és © legújabb magyar atléták 
szakszerű treningjét ábrázolják, 
a budapesti román konzulátus
nak is bemutatták. A filmeket 
jelenleg Bucureștiben cenzúráz
zák és a hivatalos felülvizsgálat 
után a jövő év január havában 
kerülnek Románia nagyobb 
sportcentrumaiban bemutatásra. 
A filmeket román és magyar 
nyelvű szakelőadások keretében 
mutatjuk be az összes közép
iskoláknak és a sportközönség
nek is.

A romániai munkás-sport- 
egyesületek futballcsapatai ta
vasszal nem játszanak a baj
nokságért. Megírtuk, hogy a 
munkaügyi minisztérium külön 
szövetségbe kívánja tömöriteni 
a romániai munkás-sportegyesü- 
leteket, amelyek részére uj 
sporttelepeket fognak létesíteni 
és minden munkás részére kö
telezővé teszik, hogy heti járulé
kok befizetésével teremtsen meg
felelő anyagi bázist a munkás
testedzés fejlesztésére. Megbíz
ható forrásból származó értesü- 
süléseink szerint a munkás
sportszövetség megalakítása már 
olyan előrehaladott stádiumba 
jutott, hogy a romániai mun- 
kás-spodegyesületek futballcsa
patai a tavaszi szezonban már 
nem is fognak játszani áz 1924 
—25. évi kerületi futballbajnok- 
ságokért, hanem körmérkőzése* 
két fognak rendezni. Az uj 
rendszer életbeléptetésével Ora- 
dea-Maren a Törekvés, Salonta- 
Maren az NSCMT, Clujon a 
KMTE és a Husiparosok, Tárgu- 
Muresen az MMTE, Aradon az 
AMTE, Brassóban a BMTE, 
Timisoaran pedig a TMTE kap
csolódik ki a tavaszi bajnoki 
fordulóból. A munkaügyi mi
nisztérium az összes romániai 
munkás-sportegyesületek dele
gátusait közelebbről értekezletre 
hívja össze, amelyen pontosan 
megállapítják azt a sportprogra
mot, amelyet a romániai munkás- 
testedzőegyesületek az 1925. év 
folyamán megvalósítani tervez
nek.

Románia nemzetközi futball- 
programmja. Bukaresti tudósí
tónk jelentése szerint a központi 
lebdarugószakosztály Románia 
jövő évi válogatott mérkőzéseit 
a következő napokra tűzte ki: 
Május* 10-én Bukarestben Ro
mánia—Törökország. Május 21. 
Temesvárt Bánáti válogatott- 
Csehszlovákiai MLSZ. Május 
24. Kolozsvárt: Erdélyi válo
gatott—Csehszlovákiai ' MLSZ. 
Julius 7-én Románia—Csehszlo
vákia Kolozsvárt, vagy Nagy
váradon. Junius hóban kerül 
eldöntésre a bolgár—román vá
logatott meccs is, valószínűleg 
Bukarestben. Az olaszokkal és 
jugoszlávokkal még folynak a 
tárgyalások, valószínűleg azon
ban csak ősszel kerülnek le
játszásra. Ugyancsak tárgyalá
sok folynak az osztrákokkal is. 
akiktől szintén kedvező válasz 
remélhető. A csehszlovákiai 
MLSZ-nek egy mérkőzésért 
80.000, két mérkőzésért 140.000 
lejt ajánlott fel a bizottság. 
Miután ez az ellenfél csak al- 
kerülete a cseh szövetségnek, 
vele szemben nem állhat ki az 
országos válogatott hanem csak 
a kerületi válogatottak.
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Katz & Menőéi
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Férfiruhák késze n . 
és méret után!

Angyal Drogéria
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(Saját házában) 

Újonnan átalakítva í 
Calea Regele Ferdinand 18.
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Tőkék elhelyezése legelőnyösebben. 
Kölcsönök folyósítása. — Ingatlan-' ’ 
közvetítés. Mindennemű bankszerü 
üzlet, tőzsdeügyletek lebonyolítása

Á női divat 
legszebb anyagai 

Grünwald és Steiner
női divatáruházában 
kaphatók
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